

What is Erasmus +?

Erasmus+ started on 1 January 2014 and replaces current funding programmes run by the European Commission in the area of higher education, vocational training, adult education, youth activities and sports. It will run until 2020 and supports activities across all sectors and includes well-known international programmes such as Jean Monnet and Erasmus Mundus.

Who can apply?

Erasmus+ is open to students and institutions in Partner Countries including Canada, a number of countries across Europe and beyond.

http://ec.europa.eu/programmes/erasmus-plus/discover/guide/index_en.htm

1. FOR INSTITUTIONS

What funding is available for Canadian higher education institutions?

The Erasmus+ programme offers support to education and training organisations through a variety of different projects.

Canadian higher education institutions can apply to participate in:

Joint Master Degrees (as partners): developing joint degrees of exceptional quality open to students from all over the world. Approximately 18 new joint programme consortia are expected be funded in 2015.

- information is available on the European Commission's website:
http://ec.europa.eu/education/opportunities/higher-education/joint-master_en.htm
- **Deadline: 4 March 2015**

Credit Mobility: Promoting the mobility of learners and staff from and to Partner Countries, including Canada. European universities apply for money on behalf of the partnership, so contact your European partners and show your interest to participate.

- information is available on the European Commission's website:
http://ec.europa.eu/education/opportunities/higher-education/study-mobility_en.htm
- Available funding: approximately 5.3 million EUR to facilitate mobility of around 850 staff and students between Europe and North America, starting in autumn 2015.
- **Deadline: 4 March 2015**

Jean Monnet Activities aim to stimulate teaching, research and reflection in the field of European Union studies worldwide

- Jean Monnet Activities are run centrally by the European Commission's Executive Agency in Brussels. More information is available on the European Commission's website:
http://ec.europa.eu/education/opportunities/jean-monnet/index_en.htm
- **Deadline: 26 February 2015**

Strategic Partnerships

- Strategic Partnerships programme offers the opportunity for organisations active in the fields of education, training and youth, as well as enterprises, public authorities, civil society organisations to cooperate in order to implement innovative practices.
- Canadian institutions are welcome to participate in the partnerships, if they can demonstrate an added value for Europe.
- For more information: http://ec.europa.eu/education/opportunities/higher-education/institutions_en.htm
- **Deadline: 31 March 2015**

2. FOR INDIVIDUAL STUDENTS

Joint master programmes

116 Erasmus Mundus joint masters programmes will offer more than 4,000 full scholarships to students from anywhere in the world starting in September 2015.

Scholarship selection is open and Canadian students can apply directly to the courses. The competition is very strong and more information can be found here:

https://eacea.ec.europa.eu/erasmus-plus_en

3. FOR INDIVIDUAL PhD CANDIDATES AND POSTDOCS

Every year the Marie Skłodowska-Curie actions will fund 3,000 PhD scholarships in Europe. There are vacancies all year round and Canadian candidates should apply directly to the projects. For more information visit:

<http://ec.europa.eu/research/mariecurieactions/>

Qu'est-ce qu'Erasmus +?

Erasmus + a débuté le 1 janvier 2014 et remplace le financement actuel des programmes gérés par la Commission européenne dans le domaine de l'enseignement supérieur, la formation professionnelle, l'éducation des adultes, les activités pour la jeunesse et le sport. Le programme se prolongera jusqu'en 2020. Il soutient les activités dans tous les secteurs et comprend des programmes internationaux de renom tels que Jean Monnet et Erasmus Mundus.

Qui peut se porter candidat?

Erasmus+ s'adresse aux étudiants et aux institutions des pays partenaires, y compris le Canada, un certain nombre de pays européens et au-delà.

http://ec.europa.eu/programmes/erasmus-plus/discover/guide/index_en.htm

1. Pour les institutions

Quel est le financement disponible pour les établissements canadiens d'enseignement supérieur?

Le programme Erasmus+ soutient des organismes d'éducation et de formation par une série de projets variés.

Les établissements d'enseignement supérieur canadiens peuvent demander à participer aux:

Masters Communs (en tant que partenaires): développement de diplômes communs d'excellente qualité ouvert aux étudiants du monde entier. Environ 18 nouveaux consortia de programmes communs devraient être financés en 2015.

- Information disponible sur le site web de la Commission européenne: http://ec.europa.eu/education/opportunities/higher-education/joint-master_en.htm
- **Délai: 4 mars 2015**

Mobilité de Crédit: promouvoir la mobilité des apprenants et du personnel en provenance et à destination des pays partenaires, y compris le Canada. Les universités européennes demandent de l'argent au nom du partenariat, donc prenez contact avec vos partenaires européens et manifestez votre intérêt à participer.

- Information disponible sur le site web de la Commission européenne: http://ec.europa.eu/education/opportunities/higher-education/study-mobility_en.htm
- Financement disponible: environ 5.3 millions d'euros pour faciliter la mobilité d'environ 850 membres du personnel académique et étudiants entre l'Europe et l'Amérique du Nord, à partir de l'automne 2015.

- **Délai: 4 mars 2015**

Activités Jean Monnet visent à stimuler l'enseignement, la recherche et la réflexion dans le domaine des études sur l'Union européenne dans le monde.

- Les activités Jean Monnet sont gérées de façon centralisée par l'Agence exécutive de la Commission européenne à Bruxelles. Plus d'informations disponibles sur le site http://ec.europa.eu/education/opportunities/jean-monnet/index_en.htm
- **Délai: 26 février 2015**

Partenariats stratégiques

- Le programme Partenariats Stratégiques permet à des organisations actives dans les domaines de l'éducation, de la formation et de la jeunesse, ainsi qu'à des entreprises, autorités publiques, organisations de la société civile de coopérer pour mettre en œuvre des pratiques novatrices.
- Les institutions canadiennes sont invitées à participer à ces partenariats, si elles peuvent démontrer une valeur ajoutée pour l'Europe.
- Pour plus d'informations: http://ec.europa.eu/education/opportunities/higher-education/institutions_en.htm
- **Délai: 31 mars 2015**

2. ETUDIANTS INDIVIDUELS

Programmes masters individuels

116 programmes Masters Communs Erasmus Mundus offriront plus de 4,000 bourses complètes aux étudiants du monde entier, à compter de septembre 2015.

La sélection pour les bourses est ouverte et les étudiants canadiens peuvent s'inscrire directement à ces cours. La concurrence est très forte. Pour plus d'informations:

https://eacea.ec.europa.eu/erasmus-plus_en

3. CANDIDATS INDIVIDUELS POUR LE DOCTORAT ET LE POST DOCTORAT

Chaque année, les actions Marie-Sklodowska-Curie financeront 3,000 bourses de doctorats en Europe. Il y a des postes libres toute l'année et les candidats canadiens devraient s'inscrire directement aux projets. Pour plus d'information

<http://ec.europa.eu/research/mariecurieactions/>